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احمدی نژاد

محمود احمدی نژاد که تدارک جدی برای کاندیداتوری در انتخابات ۱۴۰۰ 
دیده و در حال فراهم سازی فضا برای حضورش در این انتخابات است، گاه و بیگاه 
استراتژی حمله به دولت روحانی را نیز دنبال می کند. او اخیرا مذاکرات هسته ای را 
محل انتقاداتش قرار داده و گفته چه کسی و به چه حقّی به شما اجازه داده است برای 
مذاکرات بروید؟ وی به انفجار تأسیسات هسته ای ایران اشاره کرده و گفته است: 
از آن طرف دنیا تأسیسات ما را منفجر می کنند و بعد شما می خواهید برای مذاکره 
بروید. وی در این اظهارات تلویحا از سریال ضد دولتی گاندو حمایت کرده است.

اخبار ویژه ...

رودست خوردن 
عباس عبدی، رییس انجمن صنفی روزنامه نگاران تهران گفت: اگر نامزدهای 
بی برنامه و باری به هر جهت وارد صحنه انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ شوند 
که طبعا نیز حرف های بی فایده می زنند، در کلاب هاوس دستشان رو می شود. اگر 
مشارکت توجیه پذیر و رقبا جدی باشند، کلاب هاوس مشارکت را افزایش می دهد 
و تنور انتخابات را گرم می کند. در غیر این دو صورت اثر کاهنده روی مشــارکت 

خواهد داشت. 

خودم را اصلح می دانم ، رئیسی گفت که به انتخابات ورود نمی کند 

        ســرویس سیاسی - داوطلب کاندیداتوری 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: اگر آقای رئیسی 
به انتخابــات ورود کند به او کمک می کنم، چون 

اولویت عدم انشقاق است.
ســعید محمد، فرمانده ســابق قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیــاء و داوطلب کاندیداتوری انتخابات 
ریاست جمهوری در ســومین جلسه از سلسله 
جلسات میز انتخاباتی جمهور اتحادیه انجمن های 
اسلامی دانشجویان مستقل که با عنوان »تحول در 
حکمرانی، عدالت و کارآمدی« برگزار شد، گفت: 
عملکرد دولت در این چند ســاله مطلوب نبوده و 
آن شعار های اصلی انقلاب )عدالت و ارزش های 
اصیل انقلاب( با این ها فاصله داشته است. حضرت 
آقــا در گام دوم تاکیــد دارند که فاصله زیادی بین 
باید ها و نباید هاســت. ایشان در فرمایشات خود، 
انتقال نسل مدیریتی را راهکار دانسته اند و به نوعی 
از عملکرد های گذشته نارضایتی داشته اند. ایشان 
دنبال افرادی بودند که دغدغه مردم را داشته باشند 

تا اینکه به دنبال منفعت خود باشند.
وی افــزود: امیر المومنیــن در نهج البلاغه عنوان 
می کنند که دولت ها زمانی به فروپاشــی می رسند 
که چهار شرط داشته باشند که تقریبا در جمهوری 
اسلامی ایران دیده می شود. شایسته سالاری رعایت 
نمی شود و حزب بازی و سیاسی بازی جایگزین 
آن شده است. افراد شایسته کمتر در جایگاه درست 
هستند و افراد غیر شایسته مسئول شده اند. از طرفی 
به جای پرداختن به اصول، به فروع پرداخته ایم؛ مثل 
پرداختن به مسئله دوچرخه سواری زنان به جای 
مسائل خانواده یا رها شدن اقتصاد مقاومتی. به کرات 
این را بیان نمودند و دغدغه مشترک هم همین است 
و ما دنبال کار تحولی هستیم. از شیوه های قبلی باید 
فاصله بگیریم. این فقط با صداقت مسئولین قابل 
اجراست و ما دنبال ایجاد ظرفیت جدید برای انجام 

مطالبات هستیم.
محمد در مورد بحران کسری بودجه بیان کرد: منابع 
داخلی و خارجی داریم که دولت لیبرال دلیل خود را 
برای مذاکره، به دست آوردن منابع مورد نیاز می داند. 
ســرمایه گذاری به دلیل بالا بودن ریسک در ایران 
کمتر مورد استفاده کشور های خارجی قرار می گیرد. 
راه این اســت که از منابع خود کشور استفاده کنیم 
و نقدینگی ســرگردان در کشور را با حفظ اصالت 
سرمایه و سرمایه دار به سمت تولید جلو ببریم که 

نیاز به برنامه جامع و کامل دارد.
وی تصریــح کرد: باید سیســتم بانکداری و مالی 
اصلاح شــود و فضای سرمایه گذاری جدیدی را 
ایجاد کنیم که ریسک بازار های کاذب بالا رود. پس 

ما نیاز به اصلاح قوانین و مقررات مالی داریم.
محمد خاطر نشان کرد: بحث دور زدن تحریم ها هم 
به عنوان مسکن در چند سال اول باید انجام شود. 
مثلا باید در کشور تولید ارز کنیم که چند جنبه دارد؛ 
یکی، دور زدن تحریم ها در فروش نفت است. این 
امکان وجود دارد که ما فروش نفت را به کشور های 
نیازمند مثل چین و هند زیاد کنیم. صنایع معدنی یکی 
از مراکز بزرگی است که می تواند مواد مورد نیاز را به 
وسیله آن وارد کرد، که به عنوان مسکن در سال های 

اولیه به کشور کمک خواهد کرد.
وی افــزود: بعضی میگوینــد که تحریم ها باعث 
شــده فروش نفت کاهش پیدا کرده و باعث ایجاد 
مشکلات شود. من به عنوان کسی که در کف کار 
بودم و میدانم می گویم، ما نفت ونزوئلا را که نفت 
فوق سنگین هست و فروش آن خیلی سخت است 
به دلیل طلبی که داشتیم گرفتیم و آن را فروختیم و 
تبدیــل به دلار کردیم. فروش نفت علی رغم همه 
سختی ها و ریســک هایی که دارد، شدنی است و 
جای نفتی که داریم میفروشــیم، مــا باید بتوانیم 

مایحتاج مورد نیاز کشور را وارد کنیم.
**بانک مرکزی برای صادرات قوانین پیچیده 

گذاشت
محمد ادامــه داد: بانک مرکزی آنقــدر قوانین و 
مقررات پیچیده ای گذاشت که صادر کننده عملا 
بیچاره شد و صادرات را کنار گذاشت و به سمت 

خرید ارز و … رفت.
وی تصریح کرد: این ها راهکار هایی هســت که 
در کشــورما مغفول مانده، چون ما فرمانده جنگ 

اقتصادی در کشــور نداریم؛ یعنی وزارت خانه ها 
همه سعی می کنند کارشان را درست انجام دهند، 

ولی به عنوان یک جزیره!
این کاندیدای انتخابات پیرامون بحث یارانه ها گفت: 
درمورد یارانه ها برنامه ریزی ای که کردیم این است 
که نباید قطع شــود، چون خیلی از مردم زیر خط 
فقر هستند. اما یکی از برنامه ریزی هایی که میتوانیم 
انجام دهیم ایجاد یک دیتا بیس و یک بیگ دیتایی 
هست. اینکه بتوانیم هشتاد و پنج میلیون ایرانی را در 
آنجا به نمایش بگذاریم و تمام اطلاعات درآمدی، 
ســرمایه ای، اموال منقول و غیر منقول آن ها را در 
آنجا ثبت و ضبط کنیم. این خیلی به ما کمک میکند، 
چون ما الآن آمار دقیقی از وضعیت مردم نداریم و 
شفاف سازی هم به ضرر خیلی هاست و خیلی ها 

جلوگیری میکنند که این اتفاق نیفتد.
وی ادامه داد: ما برنامه مان این است که ابتدا برویم به 
سمت تشکیل این مجموعه و بتوانیم وضعیت افراد 
را رصد بکنیم. علاوه بر آن شیوه ی مالیات گیری را 
از بنگاه ها به سمت افراد ببریم و تمامی دارایی ها و 
اموال را در آنجا بتوانیم رصد کنیم. همچنین برای 
خیلی مواد مثل بنزین این امکان وجود دارد که آن را 
به صورت سهمیه فردی بدهیم و افراد بتوانند آن را 

در بعضی فضا ها معامله کنند.
محمد افزود: سیســتم بانکداری ما مشکل عمده 
دارد. اول اینکه بانک های ما به ماشین خلق نقدینگی 
تبدیل شده اند و یک بخش عمده ی این نقدینگی به 
سبب چاپ کردن پول است. دومین موضوعی که 
در مورد بانک ها مدنظر است این است که تسهیلاتی 
که بانک ها می دهند، آن ها را به یک بنگاه اقتصادی 

تبدیل کرده و عملا کار دلالی انجام می دهند.
وی یــادآور شــد: بانکداری به بیراهــه رفته و از 
چارچوب مورد نظر خارج شــده و برگرداندن آن 
بســیار سخت است. مثلا بانک رسالت بانکی بود 
که با یک چارچوب تفکری درستی شکل گرفت 
و بدون اینکه بخواهد وارد فضای ربوی شــود و 
ســود های آنچنانی از مردم بگیرد وارد فضایی شد 
که توانست حداقل یک مشکل را حل کند. آن هم 
بحث اسلامی قرض الحسنه هست. پس این نشان 
می دهد که اگر ما می خواستیم می شد بانک ها را به 

سمت درستی هدایت کرد.
**بانک ها ســمت هر بــازاری روند موجب 

اغتشاش بازار می شوند
محمد ادامه داد: بانک ها ســمت هر بازاری بروند 
موجب اغتشــاش در آن بازار می شوند. به خاطر 
نقدینگی بســیار زیادی که در آن ها هست و یکی 
از معضلات مســکن و املاک در کشور ما همین 
بانک ها هستند. آن تناسبی که بین سرمایه اولیه شان 
و میزان تســهیلات باید برقرار بشود اکثرا رعایت 
نمی شود و دچار جرائم هم می شوند. به اضافه اینکه 
خیلی زود بانکداری خصوصی در کشور ما عملیاتی 
شد؛ و آن ها هم صرفا دنبال سود خودشان هستند و 
اصلا دنبال توسعه کشور و توسعه زیرساخت های 
کشور نیستند و هی چگونه جهت دهی هم نشدند.

مــا وقتی به نتیجه ی مطلوب میرســیم که بتوانیم 
بانک ها را در خدمت توسعه زیرساخت ها و اشتغال 

و تولید بیاوریم.
محمد پیرامون مســئله مسکن خاطر نشان کرد: 
بحث مســکن یکی از چالش های اصلی و بزرگ 
کشور است و نبودش می تواند بحران هایی ایجاد 
بکنــد. با آماری که ما گرفتیم حدود ســه میلیون 
واحد مسکونی خالی داریم. با وضع قوانین مالیاتی 
می توانیم بخشــی از این ها را طبق قوانین مالیاتی 
بــه احصا دربیاوریم. برای اینکه به چرخه عرضه 
برگردند و نیاز ها را برطرف کند. برای بقیه ساخت 
و ساز ها برنامه ریزی کردیم که طی چهار سال این 

ساخت و ساز ها صورت بگیرد.
وی یادآور شــد: شــیوه ای که استفاده میکنیم دو 
بخش اســت؛ یکی اینکه از تسهیلات بانکی کم 
بهره باید اســتفاده کنیم، که این پاســخگوی این 
حجم از ســاخت و ساز نیست و بانک ها کشش 
آن را ندارند. برنامه ای داریم که فضایی را درست 
کنیم که زمین از ما و ســاخت یا تسهیلات بانکی 
را مردم بتوانند تامین کنند و به صورت اقســاط از 
آن ها گرفته شــود و یا اینکه سرمایه گذاران بخش 

مسکن را درگیر کنیم.
محمد تصریح کــرد: در رابطه با کاهش قیمت ها 
به حداقل آن ها هم کار شــده و در زنجیره ی تولید 
و تامین کالای مورد نیاز مســکن خصوصا فولاد 
و ســیمان برنامه ریزی شده است. چیزی که مردم 
در طرح مسکن مهر اعتراض داشتند، بحث کیفیت 
ســاخت و زمان بندی و بحث زیر ساخت ها بود. 
هرچند طرح مسکن مهر یکی از بهترین طرح های 
اجرایی کشور بود، اما این نواقص را باید سعی کنیم 

در طرح تکمیلی رفع کنیم.
وی گفت: ما باید به شــدت به سمت قوی شدن 
خودمان برویم و این قوی شدن هم در بعد هسته ای 
اســت که الحمدالله بحث غنی سازی ۶۰ درصد 
شروع شد و خود این می تواند در مذاکرات کمک 
کند و در بعد توانمندی های داخلی باید قوی بشویم 
و این راهکار دارد. اگر این اتفاقات بیفتد ما به راحتی 
میتوانیم مذاکره کنیم و امتیاز بگیریم. چارچوب ها را 
حضرت آقا خیلی صریح عنوان نمودند و باید در 

همان چهارچوب ها مذاکره انجام شود.
محمد در پاسخ به این سوال که طبق قانون اساسی 
خود را رجال سیاسی می داند یا خیر این طور پاسخ 
داد: قانون اساســی مصداق خاصی را در این مورد 
مشخص نکرده، اما شورای نگهبان اخیر چارچوبی 
را تعریف کرده و الان در رفت و برگشــت اســت 
و مــن نمی دانم تصویب می شــود یا خیر. در این 
چارچوب برای نیرو های نظامی جایگاه ۶ ســال 
سرلشــکری است. اگر ملاک این مورد باشد من ۸ 
سال جایگاه سرلشکری و بالاتر را دارم و به عنوان 

یک شاخصه می توان عنوان کرد.
محمد ادامه داد: ما ســاختار قرارگاه خاتم را با یک 
طرح تحولی بعد از ۳۰ ســال تغییــر داده ایم و در 
بخش نفت و گاز و پتروشــیمی، صنعت و معدن، 
کشاورزی، مخابرات نیرو، راه و شهرسازی و حتی 
دریایی با نهاد های دولتی معادل سازی کردیم. عمده 
کار های دولتی را در این بخش انجام داده ایم و با اکثر 
وزارتخانه ها درگیر بودیم. من عضو ســتاد اقتصاد 
مقاومتــی دولت با حضور ۱۲ الی ۱۳ وزیر بودم و 
با تحلیل مســائل و مشکلات و تصمیم گیری ها و 

فضای کار آشنا هستم.
وی ادامه داد: قرارگاه خاتم دارای حجم کار بسیار 
اســت، منتها، چون به عنوان یک مجموعه رسمی 
شــناخته شده در بخش سیاسی نبوده، این ابهام ها 

ایجاد می شود.
وی در پاســخ به این سوال که چقدر احتمال تایید 
شدن از سوی شورای نگهبان را دارد گفت: تا جایی 
که الان قانونمند و چارچوب مند است اینطور می بینم 
که باید تایید بشوم، اما فضا سازی هایی که الان در 
جهت حــذف وجود دارد را باید مدیریت کنیم و 
اینکه اقبال مردمی و عمومی هم در نظر شــورای 
نگهبان تاثیرگذار خواهد بود. معتقدم شورای نگهبان 
می تواند من را تایید کند، البته همانطور که می دانید 
آرا در شــورا مستقل است. هرکس باید خودش به 
اغنا فکری برســد و در این خصوص سعی کردیم 
جلساتی را با اعضای شورای نگهبان خصوصاً فق ها 

داشته باشیم.
محمد در ادامه در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه 
موضع گیری های فرهنگی، سیاسی و اجتماعی 
از شــما نظرات خاصی ندیدیــم و این خودش 
یک سوال است که کســی که می خواهد رئیس 
جمهور شود باید نسبت به مسائل مختلف کشور، 
سیاســت داخلی و خارجی و اقصاد و فرهنگ و 
…نظراتی داشته باشد، تصریح کرد: هیچ فردی در 
همه موضوعات تخصص ندارد. هرکس در یک 
موضوعی تخصص دارد، یکی حقوقدان اســت 
یکی … و فکر می کنم این مشــمول همه افرادی 
که کاندید شــده اند باشد. بعلاوه اینکه ما از نوع 
عملکرد هایی که تا به امروز دیدیم، عملکرد های 
خوبی نبوده که وضعیت کشــور را به این سمت 
برده اســت. نیاز به این است که افرادی به عنوان 
یــک مجموعه خروجی محــور و عملگرا و در 
چهارچــوب گفتمان حضرت آقا حرکت کنند و 

مدیریت جامع را انجام بدهند.
وی با بیان اینکه بحث امروز کشور ما بحث مدیریت 
است. شما از رئیس جمهور باید مدیریت بخواهید 
و چیز دیگری نخواهید، یادآور شــد: من در بحث 
مدیریت صاحب سبک، توانمند و دارای رتبه های 
بین المللی هستم؛ و هر چیزی را به عنوان یک پروژه 
میتوانیم تعریف کنیم. پروژه فقط، پروژه ساختمانی 
نیســت. کار فرهنگی را می توانید به صورت یک 
پروژه فرهنگی تعریف و اجرا کنید. به شرط آنکه 
کسی این چهارچوب ها را بداند و به صورت عینی 
بتوانــد با آن برخورد و اجرا کند. فکر می کنم نقطه 
ضعفــی که در افرادی که امروز هم آمده اند همین 

است.
وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه کسی 
که می خواهد رئیس جمهور شود، جنس مدیریتش 
باید متفاوت باشــد، باید بــا مجلس، رهبری، قوه 
قضاییه و وزرا که هر کدام برای خود سیاست ورزی 
دارند، تعامل داشته باشد. اگر ما بخواهیم سابقه شما 

در قرارگاه خاتم را ملاک قرار بدهیم، کافی نیست. 
باید از کجا بدانیم که از لحاظ سیاست ورزی شما 
هوش و تجربه لازم برای جایگاه ریاست جمهوری 
دارید؟ گفت: ۳۰ سال سابقه کار جدی در سپاه دارم 
منتهی ۲ یا ۳ سال است که در مجموعه هولدینگ 
یاس و جا های دیگر بوده ام و این تجربه کاری باعث 
شده با همه ارکان کشور از جمله مجلس، دولتی ها 
و سایر اجزای حاکمیتی یک تعامل نزدیک داشته 
باشیم. اگر شما از این موضوعات مطلع نشدید، به 
خاطر این است که لزومی نبوده که این ها رسانه ای 
شود. منتهی نیازی به موضع گیری سیاسیِ کسی که 
در این حیطه کار می کند، نبوده است. ولی این الزاما 
به این معنا نیست که موضع سیاسی ندارد بلکه نیازی 

به مطرح کردنش نبوده است.
وی در پاســخ به این ســوال که اگر طرح نشود، از 
کجا بفهمیم و ارزیابی کنیم، پاسخ داد: مناظرات و 
تبلیغات انتخابات را برای همین گذاشــته اند. من 
یک ســوال از شما دارم؛ دوره قبل یک فردی آمد و 
در چارچوب هایی که شما گفتید بود، ولی درست 

عمل نکرد، پس این ها ملاک نیست.
**گیر کشور ما سیاسیون هستند

محمد درباره مسئله سیاست ورزی و داشتن تحلیل 
گفت: اتفاقا گیر کشور ما همین سیاسیون هستند. 
نقطه گرفتار مسئله کشور آنجایی است که کار دست 

سیاسیون بیفتد.
وی درباره اینکه یعنی شــما خودتان را سیاســی 
نمی دانید؟ افزود: چرا من خودم را سیاسی می دانم، 
اما روش کار سیاســیون برای اداره کشور جواب 
نمی دهد. کسی که بخواهد با عینک سیاسی به همه 
چیز نگاه کند، باعث می شود از اصل موضوع و حل 
مسئله غفلت شود و وارد فضا هایی شود که انرژی 

کشور را بگیرد، ولی خروجی ندهد.
محمد در پاســخ به این سوال که فرض کنیم آقای 
دکتر محمد سابقه کفایتی لازم دارند و این سابقه را 
ممکن است خیلی ها داشته باشند. وجه تمایز شما 
چیســت نسبت به آن ها چیست؟ گفت: اگر افراد 
دیگری در این چارچوب هستند، خب در انتخابات 
شرکت کنند، اشکال ندارد. در بین عزیزانی که تا به 

امروز مطرح شده اند، خودم را اصلح می دانم.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه نقطه تمایز شما 
با ســایر کاندیدا ها چیست؟ افزود: این را شما باید 
بفهمید. در سابقه طرف و برنامه هایش نگاه کنید، 
ببینید قابلیت انجام دارد یا ندارد. از سوابق ما، اینکه در 
شدیدترین دوره تحریم، سخت ترین زمان عملیات 
کاری قرارگاه خاتم بوده است و هیچ دوره ای مثل 
این دوره ای که بنده در قرارگاه بودم نبوده است. به 
خاطر تشدید تحریم ها، تروریست تلقی کردن سپاه 
پاســداران، بسته شدن حساب های ارزی و تمامی 
شرکت های خارج از کشــور قرارگاه خاتم، عدم 

همکاری دولت، و…
**تحولات در قرارگاه خاتم

وی دربــاره تحولاتش در قــرارگاه خاتم گفت: 
اولا دیدم یکســری فرمایشات حضرت آقا دارند 
کــه در دولت اجرا نمی شــود، خود قرارگاه هم از 
نقش اصلی خودش دور می شــود که نقش اصلی 
قرارگاه را اقتصاد مقاومتی می دانستم و یک ساختار 
پیمانکاری قرارگاه داشــت. ما آمدیم یک ساختار 
قدیمی ۳۰ ســاله را که ریشــه دوانــده بود درهم 
ریختیم و ســاختار را بنابر آنچه حضرت آقا گفته 

بود، بازنویسی کردیم.
محمد ادامه داد: متناســب با هرکــدام از وزرات 
خانه های دولت یک مجموعه ایجاد کردیم، چون 
می خواستیم قرارگاه را از حالت پیمانکاری خارج 
کنیم تا نقش آفرین باشد و ببینیم هر وزارت خانه 
چه کار هایی را انجام می دهد و انجام نمی دهد تا ما 
به آن دستگاه اجرایی کمک کنیم. همزمان قریب به 
۸۰۰ نفر بازنشسته در قرارگاه خاتم داشتیم که من 
در بدو ورودم تقلیل به ۲۰۰ نفر تقلیل دادم؛ و جوان 
تر ها را در جایگاه مدیریتی کشاندیم و تجربه بسیار 
خوبی بود. وقتی شما جوانگرایی می کنید، قطعا نباید 
انتظار داشته باشید که کما فی السابق کار کند. قطعا 
یک شوکی وارد می شود و بعد بچه ها خودشان را 

پیدا می کنند.
وی تصریــح کرد: به علاوه آنکه قریب به ۵۰۰ نفر 
برای جذب نیرو های کسری مجوز گرفتیم و سعی 
کردیم از افرادی که نخبه بودند و می شناختیم و از 

دانشگاه های مختلف بودند، وارد کنیم.
محمد یادآور شد: مثلا در حوزه کشاورزی مشاهده 
کردیم که یک خلایی وجود دارد و اینکه نیاز است 
یــک نفری بیاید ۵۰ هزار هکتار در اختیار با ۶۰۰۰ 
نفر نیروی کار و این خودش یک طرح تحولی بود 
که باید ادامه پیدا کند؛ و زمین هایشان خرد شده و 
طرح های این چنینی را اجرا کردیم و زارعین خرد 
را جمع آوری کردیم و دو شــرکت تعاونی زدیم و 
بحث آبشان را حل کردیم و طرح های مشابه این را 
در استان های مختلف انجام دادیم. چون ما پول برای 

صنایع تبدیلی نداشتیم، با دولت همکاری کردیم.
وی ادامــه داد: این یک کار، مردم نهاد بود که تولید 
ملی را افزایش داد؛ و همچنین در حوزه نفت و گاز 

وارد شدیم که حضرت آقا هم در این حوزه حرف 
داشتند، مهر خلیج فارس را که ستاره بود به عنوان 
پترو پالایشــگاه تاسیس کردیم. پترو پالایشگاه را 
در آبادان تاسیس کردیم و تمام این ها را با مالکیت 
قرارگاه انجام دادیم و دولت علاقه ای به فعالیت در 
این حوزه ها نداشته است. مجموعه های بالادستی 
مان را تقویت کردیم و حدود ۳۰ هزار دکل هایی که 
بــی کار افتاده بودند را جمع آوری کردیم و تامین 

منابع مالی شان را خودمان بر عهده گرفتیم.
وی دربــاره پرونده یاس گفت: شــورای نگهبان 
از دادســرای نظامی نیرو های مسلح درخواست 
اطلاعــات کرد. دادســرای نظامی از مجموعه ای 
درخواست کرد که اطلاعات را ارسال کند و انجام 

شد.
**خیلی ها دلی در ستاد ما کار می کنند و پول 

دادن ها اتهام است
محمد با بیان اینکه این انتخابات کارزاری است که 
در آن ورود کردیــم و به دنبال ایده ها و ایده آل های 
خود هستیم حتی اگر به مذاق کسی خوش نیاید، 
افزود: خیلی ها دلی در ســتاد ما کار می کنند و پول 
دادن ها اتهام است. به قدری تمرکز برای تخریب ما 
زیاد است که اگر یک ریال در جایی تخلفی شده بود 
یا پولی خرج کرده بودم، الان در صدر رسانه ها بود. 
خیلی از اطرافیان ما به خاطر مسیر کاملا یک طرفه، 
تبعیض آمیز و هدفمندی را داریم. شاید باور نکنید، 
اما بسیاری از افرادی که مرا کمک می کنند بچه های 
حزب اللهی هستند که با هزینه خود تلاش می کنند 
و زحمت می کشند. خیلی از کلیپ های تبلیغاتی را 
بدون آنکه بدانم و به صورت خودجوش می سازند.

وی درباره قرارداد قرارگاه خاتم با مهدی جهانگیری 
گفت: بایــد بگویم که در قــرارگاه خاتم با انواع 
کارفرما ها از آقای زنگنه که ســابقه کرسنت دارد تا 
آقای آخوندی کار می کنیم. تا زمانی که افراد به لحاظ 
حقوقی بر سر پســت خود هستند، ما نمی توانیم 
مخالفتی با همکاری با آنان داشته باشیم ضمن اینکه 

آقای جهانگیری در شهریور ۹۸ تبرئه شدند و ما در 
سال ۹۹ با ایشان قرارداد بستیم.

محمد تاکید کرد: ایشان دو پرونده جدید داشتند که 
به خاطر آن به دو سال حبس محکوم شدند. یکی 
اینکه مجموعه زیر دستشــان مبلغ ۶۰۰ هزار یورو 
ارز مسافرتی خریدند و با آن ماموریت رفتند که در 
نهایت به دو سال حبس محکوم شدند. چیزی که 
بیرون مطرح می شود با حکم قاضی متفاوت است.

وی افزود: با بانک گردشگری قریب به ۱۰ سال بود 
که قرارداد داشــتیم و مجدد فاز بعدی به ما واگذار 
شد، چون آن موقع قضیه کاندیداتوری من مطرح 
نبود. بعد از طرح مسئله کاندیداتوری من، در طرح 
فولاد بناب که آورده بســیاری بــرای مردم دارد و 
ســپرده های مردم در بانک گردشگری را با ارزش 
افــزوده تبدیل می کند. ما خودمــان در این پروژه 
صاحب لایســنس بودیم. این پروژه کاری روتین 
و در جهت منافع کشور بود آن هم با بانک بناب که 

زیر مجموعه بانک گردشگری بود.
** رئیســی به انتخابات ورود کند به او کمک 

می کنم
محمــد درباره ورودش به عرصه انتخابات گفت: 
ابتدا خدمت آقای رئیسی رفتم تا برنامه را با ایشان 
تنظیم کنم. ایشــان گفتند که بــه انتخابات ورود 
نمی کنند. حتی قبل از آنکه از قرارگاه خارج شــوم 
دوباره از ایشــان پرسیدم و گفتند که قصد ورود به 
انتخابات را ندارند. اگر ورود کنند به آقای رئیسی 
کمک می کنم، چون ایشان می توانند اجماع خوبی 

ایجاد کنند و اولویت عدم انشقاق است.
** شــورای وحدت برای گرفتن برنامه از من 

دعوت کرده است
محمد با بیان اینکه شــورای وحدت از ما دعوت 
کرده که برنامه خود را ارائه دهیم، ادامه داد: دعوت 
شــورای وحدت را قبول می کنیم، اما نحوه اجماع 
را نه بر اســاس تحمیل اشــخاص، که براساس 
نظرسنجی ها ی نزدیک انتخابات انجام خواهیم داد. 

شورای ائتلاف هنوز از ما دعوت نکرده است.
وی در پایان تاکید کرد: تغییر نسل مدیریتی که مورد 
تاکید حضرت آقا نیز بوده است، مبنای ورورد ما به 

انتخابات بوده است

مشكل اصلاح طلبان 

مشایی و بقایی عفو خوردند 

محدودیت نیست

احساساتی

مردم را مقصر می خوانند

چگونه بود؟

صحت ندارد

کنایه سنگین آشنا 

نیمه تعطیل

محمد سلامتی گفت: اگر کاندیدایی خارج از چارچوب جبهه اصلاحات ایران 
عمل کند مورد حمایت واقع نمی شــود. سبد رأی اصلاح طلبان به میزان شرکت 
واجدان حق راي مربوط می شود. هرچه تعداد رأی دهندگان بیشتر باشد به همان 
نسبت میزان رای اصلاح طلبان افزایش می یابد.در شرایط فعلی متاسفانه انگیزه ها 
برای شــرکت در انتخابات کم اســت. اما شاید با دخالت پارامترهایی که در آینده 
مطرح می شود و یا با تعدیل احتمالی که در معیشت مردم حاصل می شود، شور و 
شوق رأی دادن افزایش یابد.جناح اصولگرا بدون توجه به آثار مخرب یکپارچگی 
قدرت در دولت هاي نهم و دهم، باز هم در جهت یک کاســه کردن قدرت، و در 
اختیار گرفتن همه امکانات، تلاش می کنند.از سوی دیگر اصلاح طلبان که به دلیل 
حمایت از آقای روحانی، و وجود فضای غالب پذیرش بیلان کار ضعیف وی )البته 
غیرمنصفانه و جهت دار(، موقعیت خود را برخلاف انتخابات  سال های ۹۲ ،۹۴ و 

۹۶ در خطر مي بینند، برای اعاده حیثیت خود تلاش می کنند

ســردار احمد خورشــیدی از نزدیکان محمود احمدی نژاد گفت: حمید بقایی و 
اسفندیار رحیم مشایی روند عفوشان در دوره ریاست ابراهیم رییسی در قوه قضاییه 

طی شده و دیگر به زندان برنمی گردند.

رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری با انتقاد از محدودیت های کرونایی 
اعمال شده، بیان کرد: اینها که اصلا محدودیتی نبوده است، همه چیز بدتر شده و 
خیابان ها شلوغ و تمام پارک ها همه باز است، در واقع همه جا باز است و محدودیتی 
نداریم. تا الان متوجه شدیم که هر موج حدود دو ماه طول می کشد، حال اگر بتوانیم 
یک مقدار محدودیت ایجاد کنیم تا فشــار موج گرفته و پیکش کم تر شود، کمک 
کننده خواهد بود، اما اگر همینطوری پیش رود ما در دو ماه یا سه ماه با همین فشار 

باید جلو برویم.

حسین مرعشی گفت :الان شاهد مواجهه های انتخاباتی درون جناحی در بخش هایی 
هستیم که مطلقاً در دوره های قبل ندیده بودیم. اگر در یک حالت فرضی که محتمل 
هم هست، به سمت فضایی برویم که بخواهیم یک مشارکت هیجانی برای انتخابات 
به دست بیاوریم، من شخصاً قدری نگران تبعات آن هستم. مشارکت هیجانی نیازمند 
دادن پاسخ متناسب است که در این مورد واقعاً تردید وجود دارد. شاید با این ترتیب 
مشارکت در مقطع انتخابات بالا برود اما مشکلات آن پس از انتخابات خواهد بود.

روزنامه جمهوری اسلامی در سرمقاله خود نوشت:در جامعه ای که به نام و عنوان 
جمهوری اســلامی مزین است، مســئولان باید با سخنان و رفتارهایشان به آحاد 
مردم، پاکی و صداقت و خیرخواهی و راست کرداری بیاموزند.متأسفانه تقصیرها 
و قصورها را به گردن این و آن و مردم انداختن و خود را جنت مکان معرفی کردن، 
یکی از شیوه های رایج میان مسئولین مربوطه است. به جای این فرافکنی ها همه 
باید با اتحاد و همدلی درصدد مقابله جدی و علمی با پدیده شوم کرونا برآیند و به 

مردم امید بدهند.

سایت اصولگرای مشرق نوشت:احمدی نژاد در طول دوره ریاست جمهوری خود 
تنش های مختلفی را در تعامل با قوه قضاییه ایجاد کرده بود. بهمن ۹۱ احمدی نژاد با 
ابراز تأسف از دستگیری سعید مرتضوی اظهار کرد: »متأسفانه نمی دانم چطور است 
که کس دیگری تخلف کرده اما شخص دیگری دستگیر می شود. قوه قضائیه باید، 
قوه قضائیه ملت باشد نه قوه قضائیه یک سازمان ویژه خانوادگی. این کار بسیار زشت 

است و شایسته ملت، جمهوری اسلامی و قوه قضائیه نیست.«

"محمود علیگو" رییس اورژانس اجتماعی کشور در واکنش به خبری مبنی بر اینکه 
۸۴ تهرانی از ساعت ۷ و۳۰ دقیقه پنجشنبه ۲۶ فروردین تا ساعت ۷ و ۳۰ دقیقه روز 
جمعه ۲۷ فروردین در نقاط مختلف تهران اقدام به خودکشی کردند، گفت: این خبر 
را تکذیب می کنیم. چنین موضوعی صحت ندارد. وی ادامه داد: آمار تماس های 
اورژانس اجتماعی ما از اول فروردین تاکنون کمتر از ۸۰ مورد بوده اســت. رییس 
اورژانس اجتماعی کشــور در پاســخ به این که در این مدت که بیش از یک سال از 
وقوع کرونا می گذرد آیا تماس با اورژانس اجتماعی در خصوص خشونت خانگی 
افزایش داشته است، گفت: درباره خشونت خانگی با افزایش تماس مواجه بوده ایم، 
اما بخشی از این تماس ها به شرایط کرونا مربوط است و بخش دیگری از آن به دلیل 

افزایش خدماتی است که در این حوزه ارائه می شود.

مشــاور رئیس جمهوری از حسن عباسی و علی اکبر رائفی پور خواست تا برای 
حضور در انتخابات ریاست جمهوری اعلام کاندیداتوری کنند.حسام الدین آشنا 
در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت: » پیشنهاد می کنم آقایان  حسن عباسی و 
 علی اکبر رائفی پور -در کنار دیگر عزیزان- نامزدی خود را در انتخابات ریاســت 
جمهوری اعلام کنند. این پیشــنهاد ناشی از ادعای جامعیت، ابراز نظرات انتقادی 
نســبت به همه جناح های دیگر، ارایه دیدگاه های رادیکال، توان ســازماندهی و 

طرفداران پرهیجان ایشان است.«

با توجه به شروع موج چهارم و افزایش بی سابقه آمار مبتلایان به ویروس کرونا، ستاد 
ملی کرونا محدودیتی برای فعالیت اصناف غیر ضروری اعلام کرده است. بر این 
اساس در شهرهایی که در وضعیت قرمز کرونا قرار دارند از زمان اعلام وضعیت 
قرمز، مشاغل گروه ۲، ۳ و ۴ تعطیل خواهند بود و تنها مشاغل سطح یک مجاز به 
فعالیت خواهند بود. تهران نیز به دلیل قرار گیری در وضعیت قرمز مشــمول این 
تعطیلی هاست. با وجود تصمیمات اتخاذ شده در این خصوص، بالاجبار بعضی از 

کسبه برای کسب روزی با کرکره های نیمه باز مشغول به کار هستند.


